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STS beslöt 27.1.2020 § 21 tillsätta ett utskott för att utvärdera skol- och
daghemsnätets struktur och förändringsbehov. Som utskottets ordförande
fungerade Johan Johansson, som förtroendevalda medlemmar Tapani
Ala-Reinikka, Nina Colliander-Nyman, Kristian von Essen och Satu
Mollgren samt som expertmedlemmar stadsdirektören, bildningsdirektören
och direktören för samhällsteknik. Förvaltningschefen fungerade som
utskottets sekreterare. Utskottets utredning gavs stadsstyrelsen, som
behandlade den 8.6.2020 (§ 115)
http://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingite
m&id=20202960-6

Målet med utvärderingen var att få ett kostnadseffektivt skol- och
daghemsnätverk som så väl som möjligt  betjänar kommuninvånarna.
Utskottet sammankom nio gånger under våren och bekantade sig även
fysiskt med skolorna.

Utskottet bekantade sig med fastigheternas värde, med gjorda
reparationer och med planläggningen. Bl.a. fastigheterna effektiva
användning (m2/barn eller elev) och kostnadseffektivitet (e/barn eller elev)
studerades. Fastigheternas ritningar, saneringar och behov av saneringar
gicks igenom, bl.a. byggnadsår, byggrätt, areal och
undervisningsutrymmen.

Också daghemsnätverkets geografiska möjligheter studerades och
planläggningens möjligheter med tanke på framtida behov. Också
trafikförhållanden beaktades.

Utskottet utgick ifrån stadens strategiska mål samt pedagogiska mål på
nationell och lokal nivå. Utskottet bekantade sig med elevprognoser för
grundläggande undervisning och gymnasiet och tre alternativa
befolkningsprognoser. Utskottet gjorde en pusselövning över fastigheterna
och det befintliga behovet och bekantade sig med utkasten till utredning
över daghemsnätverket samt gymnasieprogrammet.

Utskottet identifierade olika utmaningar på kort och lång sikt och
diskuterade mycket olika alternativ för att lösa utmaningarna. Utskottet
kom fram till fem olika åtgärder och föreslog dem för stadsstyrelsen.
Tidtabellen och kostnaderna är preliminära. Utskottet betonar att stadens
ekonomiska situation på sikt bör beaktas när investeringsbeslut fattas.
Utskottets slutrapport presenteras som bilaga.

http://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20202960-6
http://kauniainenfi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20202960-6


1. Behoven inom småbarnspedagogiken besvaras i första hand genom
att bygga om Villa Anemone till ett daghem, så att verksamheten där
kan starta under år 2022. Kostnaden är ca 0,6-1,1 milj. euro. I
planläggningen av Stationsvägen 17 beaktas möjligheten till daghem.

2. De akuta behoven inom de finskspråkiga åk 1-6 besvaras i första hand
genom att tillfälligt ta i bruk Odenwall åren 2022-2025 eller möjligen
Grankotten åren 2022-2025.

Mäntymäkiskolans D-flygel (600 m2) kan rivas och två alternativ kan
utredas:

a) - nybyggnad i 3 vån, 1800m2
- Kostnad 7-10 M € (byggd på plats)
- Kostnad 5,5-7 M € (flyttbar byggnad)
- Behövliga planer görs åren 2020-2025

b) - Hyrning eller leasing t.ex. 5+5+(5) år
- Reparationer ingår i månadsutgiften. Möjlighet att lösa in
byggnaden efter leasingperioden (ca 250 000 €)
- 16,5-20 €/m2/mån => 356 000 €-432 000 €/år + byggande,
planering, rivning, grund (500 000 €)
- Break even point –värde: ca 10-18 år

Tiderna för tillfälliga utrymmen hålls så korta som möjligt.

En lösning för den finska åk 1-6 på längre sikt förutsätter planläggning
med tanke på ev. nybygge. Detta bör påbörjas i början av nästa
fullmäktigeperiod.

3. Den svenskspråkiga förskolan flyttar till Granhultsskolan år 2022. Detta
kräver inte tilläggsbyggnad. Platser inom småbarnspedagogiken frigörs
vid Grankotten (tillfällig lösning). Kostnad: 700 000-900 000 €.

4. Förutom de finska åk 7-9 och gymnasiet flyttar till Kasavuori
skolcentrum även medborgarinstitutets funktioner. Behoven utreds och
planeras med tanke på multifunktionalitet. En behovsutredning görs
och godkänns senast 31.12.2020. Projektplanering görs 2021, och
planering åren 2022 – 2025. Kostnad 7-11M €.

5. När medborgarinstitutet flyttar till Kasavuori granskas
medborgarinstitutets nuvarande fastighets utvecklingspotential, Efter
2025 kan tomten planläggas till bostäder. Förändringen är beroende av
A-flygelns lösning vid Kasavuori skolcentrum. Stadens nytta skulle vara
ca 500 000 – 700 000 €.

Stadsstyrelsen diskuterade på sitt möte 8.6.2020 rapporten och dess
förslag och sände den för kännedom till utskotten (SUUS och SOVV).
Önskade åtgärder ska beaktas i budgeten 2021 och fullmäktige kommer
att diskutera frågan på ekonomiseminariet 8.9.2020. Stadsstyrelsen beslöt
också att granskningen av planläggningen med tanke på behoven inom
den finskspråkiga grundläggande undervisningen åk 1-6/åk 1-9 påbörjas



omedelbart.

Bildningsdirektören:
Utskottet för en diskussion om rapporten och åtgärdsförslagen och
anteckningar rapporten till kännedom.

Beslut:
Enligt beslutsförslaget.


